
»محمد دادکان«:

چرا جوابگوی 300 میلیارد بدهی فدراسیون 
و دو باشگاه دولتی نیستند!؟

» نایب رئیس انجمن علمی کاردرمانی ایران« :

خطر  ورشکستگی 
واحدهای  توانبخشی 

را  تهدید  می کند
3

دولت به وعده اش عمل می کند؟
تمدید خودکار اجاره نامه 
5مستاجران در پیِ شیوع کرونا؟!

روزنامه

www.donyayehavadar.ir دوشنبه  8  اردیبهشت 1399 -  قیمت: 1000 تومان462

رسانه مستقل

8

به کارگردانی »پرویز شهبازی«؛
»طلا« از 10 اردیبهشت آنلاین
6 اکران می شود

مسیر درست یا قهقهرا؛

اتاق اصناف مرکز استان 
البرز به کجا می رود؟

»دنیای هوادار« 
بررسی می کند؛

لیگ کشتی
 تیم های پایه 
غیر کارشناسی
 و مضر

هیچ جای دنیا 

لیگ تیم   های  پایه نداریم!

»حمید  کریمی« را دیگر همه می شناسیم و چندان 
نیاز به معرفی ندارد. »رئیس سابق اتاق اصناف« بود 
ولی او را نه به این نسبت که در کسوت پهلوان 

مسلکی هایش در دست گیری مردم می شناسند.

 ادامه در صفحه 6

»استاندار البرز« مطرح کرد: 

قدردانی از تولیدکنندگان
 اقلام ضدعفونی کننده
4مردم همچنان پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند

7
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با صدور مجوز رسمی مرکز ملی بهداشت ژاپن، گروهی از 
پزشکان این کشور برنامه دارند که آزمایش بالینی پلاسما 

درمانی برای بیماران مبتلا به کرونا را آغاز کنند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از از شبکه خبری »ان. 
اچ. کی«، در این روش درمان، پلاسمای خون افراد بهبود 
یافته از کرونا به افراد درگیر بیماری تزریق می شود پلاسمای 
گرفته شده حاوی پادتن ها یا همان آنتی بادی هایی است 
که سیستم ایمنی بدن افراد را در مقابل ویروس کرونا 
تقویت می کند گزارش ها حاکی است این روش، برای 

درمان موارد حاد ابتلا به کرونا در چین موثر بوده است.
این پزشکان برنامه دارند که از هر کدام از حدود ۵۰ بیمار 
بهبود یافته از کرونا، ۴۰۰ میلی لیتر پلاسمای خون گرفته و 
آنرا به ۵۰ فرد درگیر بیماری تزریق کنند آن ها امیدوارند که 

از هفته آینده خون های اهدایی را دریافت کنند و در ماه مه 
هم شروع به تزریق پلاسما به بیماران کنند.

دکتر »کوتسونا ساتوشی« سرپرست این پروژه آزمایش 
بالینی می گوید درمان با پادتن برای بیماران مبتلا به ابولا 

موثر بوده است.
در تحولی دیگر، »آبه شینزو«  نخست وزیر ژاپن متعهد شد 
سیستمی را ایجاد کند که در توزیع ماسک و روپوش های 
جراحی، اولویت را به بیمارستان هایی می دهد که نیاز 

شدیدتری به این اقلام دارند.
او گفت با وجود همکاری همه جانبه بخش صنعتی، هنوز 

در مورد این کالاها با کمبود شدید مواجه هستیم.
نخست وزیر همچنین به نگرانی ها درمورد افزایش کودک 
دلیل  به  که  کرد  اشاره  و خشونت های خانگی  آزاری 

از طولانی شدن  فشارهای روانی و نگرانی های ناشی 
تعطیلی مدارس و توصیه های درخانه ماندن، در جامعه 

بوجود آمده است.
آبه همچنین گفت که برای رسیدگی به این شرایط، از هفته 
آینده یک خط تلفن ویژه ۲۴ ساعته و نیز خدمات مشاوره 
ای از طریق رسانه های اجتماعی و ایمیل در دسترس 

همگان قرار خواهد گرفت.
او اضافه کرد که دولت باید تلاش ها برای از بین بردن 
خشونت های خانگی و حمایت از قربانیان این خشونت 

ها را افزایش دهد.
در ژاپن شمار کل مبتلایان به ۱۳ هزار و ۲۳۱ تن رسیده 
است شمار فوتی ها در این کشور هم به ۳۶۰  تن و شمار 

افراد درمان شده هم به یک هزار و ۶۵۶ تن رسیده است.

تارنمای شبکه سی ان ان به نقل از منابع آگاه فاش کرد، در 
پی انتقاد از واکنش اولیه دولت آمریکا به شیوع ویروس 
و  بهداشت  وزیر  برکناری  کرونا، مقام های کاخ سفید 

خدمات انسانی را در نظر قرار داده اند.
این رسانه روز گذشته به نقل از یک مقام  ارشد دولت 
ترامپ نوشت که هنوز چیزی قطعی نیست ولی در کاخ 
 )Alex Azar( سفید بحث در مورد جایگزینی الکس ایزار

در جریان است.
ایزار  از عملکرد  ترامپ پیشتر و در محافل خصوصی 
هنگام ریاست بر کمیته واکنش به ویروس کرونا انتقاد 
کرده و مایک پنس معاون خود را جایگزینش کرده بود.

با این حال کاخ سفید دیشب )شنبه شب به وقت محلی( 
در بیانیه ای برکناری این وزیر را تکذیب کرد و نوشت: 
هر گونه گمانه زنی در مورد کارکنان وزارت بهداشت و 
خدمات انسانی غیرمسئولانه و انحراف اذهان از واکنش 

جمعی دولت به کووید-۱۹ است.

سی ان ان نوشت، خبر برکناری ایزار را نخستین بار وال 
استریت ژورنال و پولیتیکو منتشر کرده بودند.

این رسانه به نقل از یک مقام ارشد جمهوری خواه که 
ایزار  برکناری  بررسی  نوشت:  نساخت،  را فاش  نامش 
دلیل  به  بود که  ماه ها  زیرا وی  نیست  غافلگیرکننده 
مشکلات مربوط به رسیدگی به شیوع کرونا و دیگر 

مسائل همچون »اوباماکر« بر لبه تیغ حرکت می کرد.
یکی از منابع نزدیک به ایزار و منتقد برخی از اقدام های 
او به سی ان ان گفت: بحث برکناری ایزار از طرف مشاوران 
نزدیک به ترامپ مطرح شده تا وی را قربانی اشتباهات 
کاخ سفید و از جمله سخنان اخیر ترامپ در مورد توانایی 
گرما و مواد ضدعفونی  کننده در نابودکردن ویروس کرونا 

کنند.
روش های  درباره  اظهاراتی  گذشته  پنجشنبه  ترامپ 
انتقادهای  با  که  داشت  کرونا  درمان  برای  احتمالی 
گسترده ای روبه رو شد. او در کنفرانس خبری روزانه خود 

گفت که شاید بتوان با محلول های ضدعفونی کننده، 
داخل بدن را از عفونت پاک کرد.

ترامپ روز جمعه )۵ اردیبهشت( نیز در پاسخ به پرسشی 
در این زمینه، به ضدعفونی دست ها و سطوح سخت 
اشاره کرد و گفت: نور خورشید و رطوبت به سرعت این 
ویروس را از بین می برد. مدت هاست که آزمایشگاه ها 
روی این مساله کار می کنند. من این سؤال را مطرح 
کردم که چگونه می توان درون بدن را همچون بیرون 

آن، ضدعفونی کرد.

ژاپن مجوز پلاسما درمانی برای بیماران کرونا را صادر کرد

پیامدهای انتقاد از »ترامپ«؟!

»وزیر بهداشت« آمریکا در لیست گزینه های برکناری!

خبر

»سردار کارگر«:
ارتش در مواقع بحرانی همواره در 

کنار مردم بوده است
رئیس بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس با 
بیان اینکه ارتش در زمان های بحرانی همواره در کنار مردم 
بوده است، گفت: اقدامات ارتش در مقابله با ویروس کرونا 

نشأت گرفته از روحیه دفاع مقدس است.
سردار  دفاع پرس،  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
سرتیپ بسیجی »بهمن کارگر« رئیس بنیاد حفظ آثار و 
نشر ارزش های دفاع مقدس، صبح روز گذشته در نخستین 
نشست هماهنگی برنامه های گرامیداشت چهلمین سالگرد 
یاد و  زنده نگهداشتن  به اهمیت  با اشاره  دفاع مقدس 
خاطره شهدای جنگ تحمیلی اظهار داشت: در جلسه ای که 
به همراه رئیس ستاد کل نیرو های مسلح محضر فرمانده 
معظم کل قوا جهت ارائه گزارش پنج ساله مشرف شدیم، 
حضرت آقا فرمودند »ما جنگ را با آن زحمت انجام دادیم، 
بهره معنوی جنگ را باید مردم ببرند، این هم برای یک 
سال و دو سال و ۱۰ سال نیست؛ مال یک قرن است؛ 
یعنی ما همچنان که سرشکستگی قرارداد ترکمنچای را 
هنوز داریم حس می کنیم؛ باید پیروزی این جنگ را ۱۰۰ 
الی ۲۰۰ سال حس کنیم و این نمی شود، مگر با شکافتن 
ذره ذره سلول های این جنگ، این جنگ خیلی فوق العاده 
است، واقعا فوق العاده است، هر ذره ذره اش را آدم برود 

بشکافد در آن حرف ها و مطالب هست.«
سردار کارگر با اشاره به نقش آفرینی ارتش در دوران دفاع 
همواره  ایران  اسلامی  جمهوری  ارتش  گفت:  مقدس 
در خطوط مقدم مبارزه قرار داشته است و این تنها به 
دوران دفاع مقدس برنمی گردد و همان طوری که امروز نیز 
شاهد هستیم، ارتش در هر زمان و مکانی که کشور با 
آمده و در  به میدان  بوده است، خالصانه  بحران روبه رو 
خدمت رسانی به مردم در کنار سایر نیرو های مسلح خوش 

درخشیده است.
وی در ادامه به خدمات رسانی نیرو های چهارگانه ارتش در 
حادثه سیل سال گذشته در برخی استان ها اشاره و عنوان 
کرد: ارتش جمهوری اسلامی در سال جاری نیز در مقابله با 
شیوع ویروس کرونا خوش درخشید و تلاش های ارزنده ای 

را به ثمر رساند.
مقدس  دفاع  ارزش های  نشر  و  آثار  حفظ  بنیاد  رئیس 
ساخت نقاهتگاه ۲ هزار تختخوابی را در ظرف ۴۸ ساعت 
در  ارتش  به هنگام  و  سریع  اقدامات  مؤثرترین  از  یکی 
جهت امنیت روانی جامعه توصیف کرد و افزود: این گونه 
و  فرهنگ  از  گرفته  نشأت  ارزشمند  و  جهادی  اقدامات 

روحیه دفاع مقدس است.
ارتش جمهوری  که  است  این  ما  انتظار  داد:  ادامه  وی 
اسلامی اقدامات ارزنده خود را به نحو احسن اطلاع رسانی 
کند و مردم را در جریان فعالیت های خالصانه و کار های 
ارزشمند خدماتی و مردم یاری قرار دهد که این هم مورد 

تأکید رهبر معظم انقلاب اسلامی است.
سردار کارگر گفت: کاری که امروز نیر های مسلح جمهوری 
اسلامی در کنار سایر دستگاه های حکومتی در راستای 
مقابله با شیوع ویروس کرونا انجام دادند، سبب شد تا 
شاهد روند کاهشی و کنترل شیوع ویروس در سراسر کشور 

باشیم.

بیمه  خدمات  گفت:  سلامت  بیمه  سازمان  مدیرعامل 
برقرار  دوباره  اردیبهشت   ۱۵ از  معتادان  برای  سلامت 

می شود.
در نشست خبری در محل  روز گذشته  طاهر موهبتی 
سازمان بیمه سلامت افزود: سال ۹۸ به علت اینکه قرار 
بود بودجه بیمه معتادان به ستاد مبارزه با مواد مخدر برود 
این بیمه معلق شد و در نهایت به این ستاد هم نرفت اما 
با مصوب جدید در قانون بودجه ۹۹ دوباره این بودجه به 

سازمان های بینه برگشت و از ۱۵ اردیبهشت اجرا می شود.
موهبتی درباره هزینه بیمه معتادان کرونا گفت: تاکنون 
۲۳ هزار بیمه شده سازمان بیمه سلامت که به ویروس 
کرونا مبتلا شده بودند تحت پوشش قرار گرفتند و معادل 
۱۲۵ هزار تخت روز همه خدمات درمانی و تشخیصی از 
جمله سی تی اسکن و همه داروهای موجود در پروتکل 
درمان این بیماری تحت حمایت بیمه است و ۹۰ درصد 

هزینه این بیماران پرداخت می شود.

مدیر عامل سازمان بیمه سلامت افزود: بیمه شدن افراد 
روی تخت بیمارستان حذف شده اما بیماران کرونا که 
اورزانسی تلقی می شوند روی تخت بیمارستان هم بیمه 

می شوند.
وی گفت: بعد بحران کرونا ۹۰ نفر از همکاران سازمان بیمه 
سلامت به کرونا مبتلا شدند و متاسفانه سه نفر از این 

عزیزان جان باختند.
وی گفت: پوشش بیمه ای معتادان از ۱۵ اردیبهشت برای 
۴۳ هزار معتاد برقرار می شود و معتادان از این تاریخ 
می توانند در ۱۵۹ مرکز درمان اعتیاد دولتی و ۲۷۴ مرکز 
خصوصی ۹ خدمت مختلف را شامل سم زدایی, درمان 
نگهدارنده و مشاوره روانشناسی را در این مراکز با پوشش 

۷۰ درصدی بیمه دریافت کنند.
موهبتی ادامه داد: از ۴۳ هزار معتاد تحت پوشش بیمه 
حدود ۲۸ هزار نفر تحت پوشش سازمان بیمه سلامت 

هستند.
وی گفت: علت اینکه این خدمات از ۱۵ اردیبهشت ارائه 
می شود این است که منتظر تعرفه جدید خدمات بودیم 
و چون مصوب نشد قرار شد از این تاریخ با آخرین تعرفه 

مصوب اجرایی شود.

کرونا در ایران دفاع و انتظامی

بین الملل

»مدیر عامل سازمان بیمه سلامت« خبر داد: 

برقراری مجدد بیمه معتادان از ۱۵ اردیبهشت 
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مدیر کل ورزش و جوانان استان قزوین گفت: با توجه به 
تاکید وزیر ورزش و جوانان و تقسیم بندی رشته های ورزشی 
به سه دسته کم خطر، متوسط و پرخطر، برخی از رشته های 

با خطر کمتر طی روزهای آینده شروع به کار خواهند کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، عباس علایی مقدم روز گذشته 

با اعلام این خبر گفت: ما پیشنهادهای خود را در این زمینه 
به صورت مکتوب به ستاد استانی مقابله با ویروس کرونا 
ارائه کرده ایم و با تایید آن ها برای از سرگیری فعالیت 

باشگاه ها و رشته های ورزشی در استان اقدام خواهد شد.
وی افزود: برخی از رشته های پرخطر مانند کاراته، تکواندو، 

جودو، کشتی و... باید همچنان تمرینات و فعالیت های 
از  برخی  اما  کنند  پیگیری  منازل  در  را  ورزشی خود 
رشته های کم خطرتر مانند دوچرخه سواری و رشته های 
انفرادی می توانند با رعایت موازین بهداشتی تمرینات 

خود را در اماکن خلوت انجام دهند.

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قزوین از 
کشف و ضبط ۶۳ گونه انواع پرندگان و پستانداران از 

متخلفان صید و شکار خبر داد.
مهدی طاهری روز گذشته با اعلام این خبر گفت: 
مأموران حین گشت کشف ۶۳ گونه انواع پرندگان 
و پستانداران از متخلفان در قزوین و کنترل موفق 
به دستگیری ۳۰ نفر متخلف شکار و صید و تخریب 
کننده محیط زیست شدند که در این خصوص ۲۲ 
پرونده تخلف تشکیل و به مراجع قضائی ارجاع داده 
شده است که ۱۳ پرونده مربوط به تخلفات شکار و 

صید بود.

وی تصریح کرد: از متخلفان ۶ قبضه سلاح شکاری 
مجاز و ادوات شکار و صید شامل )توره، طناب و تله 
مخصوص زنده گیری پرندگان و قفس زنده نگهدار، 
از  فشنگ کالیبر ۱۲و دوربین چشمی( و ۶۳ گونه 
انواع پرندگان و پستانداران شامل کل و بز، روباه، گراز، 
خرگوش، دلیجه، عقاب طلایی، کبک معمولی، کبوتر 
چاهی، کبوتر جنگلی، قمری، سهره طلایی و زاغی 

کشف و ضبط شد.
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قزوین 
تصریح کرد: ۱۰ فقره از پرونده های تشکیل شده در 
حوزه تخریب، آلودگی محیط زیست و تعلیف دام 

غیر مجاز در حوزه استحفاظی استان است که در این 
راستا مأموران یگان حفاظت محیط زیست استان 
موفق به کشف یک مورد آلودگی محیط زیست و 
توقیف بیش از ۱۱۵۰۰ کیلوگرم چوب درختان ممنوع 

قطع با 2 دستگاه خودرو نیسان و کامیون شدند.
طاهری  افزود: با همکاری مأموران یگان حفاظت 
منابع طبیعی در منطقه حفاظت شده طارم سفلی ۹ 
هزار و ۵۰۰ متر مربع از اراضی ملی رفع تصرف و ۱۲۰ 
اصله نهال کاشته شده در این اراضی جمع آوری شد 
و در مناطق حفاظت شده نیز ۵ پرونده تعلیف غیر 

مجاز دام به مراجع قضائی معرفی شدند.

آغاز فعالیت برخی رشته های کم خطر ورزشی در قزوین

۶۳ گونه انواع پرندگان و پستانداران از متخلفان در قزوین کشف شد

اجتماعی

»روحانی« خبر داد:
بازگشایی اماکن مذهبی 

مناطق سفید 
رئیس جمهوری با بیان اینکه کشور بر اساس میزان شیوع و 
ابتلا به کرونا و تعداد فوتی ها تقسیم و به مناطق »سفید، زرد 
و قرمز« منطقه بندی می شود، گفت: مساجد، اماکن مذهبی 
بقاع متبرکه و نمازهای جمعه در »مناطق سفید« بازگشایی 

می شوند.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز گذشته در 
جلسه ستاد ملی مدیریت و مبارزه با کرونا اظهار داشت: ماه 
رمضان در آن قرار داریم ماه پربرکت و ماه انس با قرآن مجید 
و کمک به دیگران است. در این ماه با توجه به سختی ها 
و مشکلاتی که برای اقشار آسیب پذیر است و با توجه به 
این که پویش هایی از طرف مردم و خیرین و هیات ها و 
نیروهای مسلح شروع شده است؛ بنابراین همه کمک کنیم 

که سفره مردم بی افطار نماند.
بر  بندی مناطق کشور  تقسیم  به  اشاره  با  رئیس جمهور 
مبنای شیوع کرونا گفت: هر نقطه ای از کشور که منطقه 
سفید اعلام شد فرقی هم نمی کند اماکن مقدس داشته 
اماکن  تایید کرد  باشد و وزارت بهداشت  نداشته  یا  باشد 

مقدس در آنجا بازگشایی می شود.
روحانی گفت: بر اساس معیار مصوب منطقه ای و تقسیم 
بندی کشور،  در ۱۲۷ منطقه سفیدی که وزارت بهداشت 
اعلام کرده، وقتی این وزارتخانه رسما اعلام کرد که می توانند 
بعدا  که  باشد  رمضان  ماه  نیمه  یا  اردیبهشت  ماه  نیمه 
مشخص و از چند روز قبل از آن اطلاع رسانی خواهد شد، 
مساجد، اماکن مذهبی بقاع متبرکه و محل های برگزاری نماز 

جمعه با رعایت پروتکل های مشخص بازگشایی می شود.
وی افزود: نظام تقسیم بندی منطقه ای آغاز گشایشی است 
برای اماکن مذهبی و معنوی کشور که مورد علاقه شدید 
مردم است و امیدواریم با مراعات مردم این مناطق سفید 
گسترش پیدا کند و ما شرایط بهتری در کنترل بیماری کرونا 

پیدا کنیم.

۳۱ تیرماه؛ 
مهلت پرداخت مالیات های مستقیم و ارزش افزوده

رئیس جمهوری تصریح کرد: برای مالیات های مستقیم و 
مالیات بر ارزش افزوده هم در اینجا آن هایی که انقضای آن 
ها یک اردیبهشت ماه است، تا تاریخ ۳۱ تیرماه تمدید شد. 
یکی دو مورد هم راجع به فعالیت های الکترونیکی بود که 
شبهاتی در جلسه بود که بنا شد در جلسه بعد در دستور کار 

قرار بگیرد و بررسی کنند.

نایب رئیس انجمن علمی کاردرمانی ایران، نسبت به بحرانی 
شدن خدمات مراکز توانبخشی بعد از بیماری کرونا در کشور 
هشدار داد و گفت: اگر از همین حالا به فکر برنامه ریزی 
پس از فائق آمدن از این بحران نباشیم، مشکلات اقتصادی، 
بخش سلامت و توانبخشی را بیش از پیش تحت تأثیر قرار 
می دهد و آن ها را با سختی و تهدید ورشکستگی مواجه 

خواهد کرد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از سازمان بهزیستی کشور، 
محمدرضا اسدی افزود: هزینه های عمومی ضدعفونیِ فضای 
فیزیکی درمان، وسایل توانبخشی پر کابرد و پرتعداد و مصرف 
زیاد دیگر وسایل لازم درمانی و همچنین تجهیزات پیشگیری 
مانند ماسک، شیلد و دستکش زیاد است و از سوی دیگر 
مشکلات اقتصادی این حوزه را تهدید می کند چون اکثر 
مراجعین به این خدمات به ویژه افراد دارای معلولیت و 
سالمندان هستند و تحت تأثیر شرایط بد اقتصادی ناشی از 
بحران کرونا قرار گرفتند که نتیجه آن، توجه به امرار معاش، 
تأمین مایحتاج ضروری زندگی  و حذف یا کمرنگ کردن 
اولویت درمان و توانبخشی عزیزانشان است. این امر عاملی 

برای کاهش مراجعه به واحدهای توانبخشی است.
وی گفت: اگر مشکلات عدیده اقتصادی افراد دارای معلولیت 
برطرف نشود و اولویت های درمان و توانبخشی این گروه که 
به ناچار و ناخواسته حذف شده، بی پاسخ بماند می تواند 

خساراتی جبران ناپذیر به این افراد وارد سازد.
توانبخشی  و  درمان  ادامه  توانایی  داد: عدم  ادامه  اسدی 
بسیاری از سالمندان دارای معلولیت که به واسطه بحران 
کرونا تشدید شد، در آینده نه چندان دور موجب عدم توانایی 
ادامه فعالیت مؤسسات، دفاتر و مراکز توانبخشی می شود 
به گونه ای که حتی در پرداخت اجاره بها و حقوق پرسنل با 
مشکل جدی مواجه خواهند شد و در شیب تند ورشکستگی 

قرار خواهند گرفت.
نایب رئیس انجمن علمی کاردرمانی ایران گفت: شاید راه 
حل های مختلفی برای رفع مشکلات حوزه های توانبخشی 
از جمله کاردرمانی، فیزیوتراپی، گفتاردرمانی، ارتوپدی فنی، 
شنوایی شناسی و بینایی سنجی بتوان در نظر گرفت که 
مهم ترین آن تامین اعتبار لازم در ماده ۶ قانون حمایت 
از حقوق افراد دارای معلولیت برای پوشش بیمه سلامت 

آنان است.
اسدی افزود: نوشدارویی که این بار می شود قبل از مرگ 
سهراب تجویز کرد و با آن حال دو بیمار یعنی درمانجو و 
رشته های  بیمه  احیای  همان  بخشید،  بهبود  را  درمانگر 
توانبخشی به ویژه بیمه کاردرمانی و گفتاردرمانی و دیگر 
نوش داروی شفابخش، تعیین تعرفه واقعی خدمات این 

رشته ها است که در زمان حیاتشان تجویز شود.
نایب رئیس انجمن علمی کاردرمانی ایران اضافه کرد: هر 
آنچه درباره بیماری کرونا تا کنون بیان شده حاکی از تاکید 
بر پیشگیری، درمان، برون رفت و نجات از آن بوده که این 
خود نقش مهمی در فائق آمدن بر این وضعیت بی بدیل 

جهانی داشته و دارد.
وی ادامه داد: بحران کرونا در این دوران به تنهایی بسیاری 
از حرفه های مرتبط با سلامت از پیشگیری تا درمان و نجات 
از این بیماری را عمیقا تحت الشعاع خود قرار داده است، 
به طوری که در تمام مراحل بر فشارها و انتظارات عموم 
بر حرفه های مرتبط با سلامت افزوده است و از سوی دیگر 
هزینه های مربوط با فعالیت های آن را بیش از گذشته بر 

دوش این گروه قرار داده است.
کرد:  تاکید  ایران،  کاردرمانی  علمی  انجمن  رئیس  نایب 
به  توانبخشی  حوزه  درمان  کادر  و  پرستاران  و  پزشکان 
جامعه ای با خطرپذیری بیشتر مانند افراد دارای معلولیت و 

سالمندان خدمت می کنند.
اگر چه  این مساله غافل شد که  از  نباید  اما  افزود:  وی 
در مسیر شکست و نابودی این درد عالم گیر، اولویت با 
برنامه های پیشگیری از ابتلا و اقدامات درمانی است اما 

اگر از همین حالا به فکر برنامه ریزی پس از فائق آمدن 
از این بحران نباشیم که به طبع برنامه ریزی بلند مدتی را 
می طلبد، بی شک مشکلات عدیده ای در ادامه حیات برخی 
از رشته های مرتبط با سلامت از جمله توانبخشی را خواهیم 
داشت و این حوزه ها را به دلیل مشکلات اقتصادی حاکم بر 
جامعه که مراجعین به این رشته های مهم حوزه سلامت و 
توانبخشی را بیش از پیش تحت تأثیر خود قرار می دهد، با 

تهدید ورشکستگی مواجه خواهد کرد.
مراکز  و  کلینیک ها  مؤسسات،  کار،  دفاتر  گفت:  اسدی 
توانبخشی در این بحران بیش از سایر حرفه های پزشکی 
و سلامت متحمل خسارت زیادی شدند و این خسارت از 
زوایای خاص و متعددی بر ادامه فعالیت آنان تأثیر گذاشت.

دیدگاهسلامت و پزشکی

»قزوین« چه خبر؟

»نایب رئیس انجمن علمی کاردرمانی ایران« :

خطر ورشکستگی واحدهای توانبخشی را تهدید می کند

مشکلات اقتصادی این حوزه را تهدید 
این  به  مراجعین  اکثر  چون  کند  می 
خدمات به ویژه افراد دارای معلولیت و 
سالمندان هستند و تحت تأثیر شرایط 
بد اقتصادی ناشی از بحران کرونا قرار 
امرار  به  توجه  آن،  نتیجه  که  گرفتند 
معاش، تأمین مایحتاج ضروری زندگی  
و حذف یا کمرنگ کردن اولویت درمان و 

توانبخشی عزیزانشان است
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مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان البرز گفت: پنج هزار 
بسته معیشتی از محل درآمد موقوفات این استان تا 

نیمه ماه مبارک رمضان بین نیازمندان توزیع می شود.
حجت الاسلام و المسلمین علی دشتکی روز گذشته 
با اعلام این خبر افزود: هرساله در بقاع متبرکه برنامه 
افطاری ساده از محل موقوفات استان را  برای نیازمندان 
داشتیم  که امسال به علت شیوع بیماری کرونا ،  توزیع 

بسته های معیشتی افطاری ساده به صورت بهداشتی و 
کارخانه ای جایگزین برنامه های قبلی کرده ایم.

وی با بیان اینکه  از ابتدای شیوع بیماری کرونا، کمک 
های معیشتی در اوقاف با اهدای بن کارت های ارزاق  
را داشتیم، گفت: در اوقاف سراسر کشور قرار بر توزیع ۱۱۰ 
هزار سبد معیشتی در ماه مبارک رمضان شده که پنج 
هزار بسته آن در استان البرز تا نیمه ماه مبارک رمضان 

در محلات مختلف و از طریق مساجد محلات توزیع می 
شود.

وی در پایان اضافه کرد:  این طرح به منظور لبیک به 
فرامین مقام معظم رهبری و با هدف ترویج روحیه 
بخشش انفاق و نوعدوستی با عنوان »ضیافت همدلی« 
نام گرفته و هر سبد معیشتی بین ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار 

تومان ارزش ریالی دارد.

رئیس سازمان حمل ونقل ریلی شهرداری کرج اعلام 
کرد که تا پایان امسال بخشی از خط ۲ قطار شهری به 

شهروندان خدمات رسانی خواهد داشت.
ایرنا، علی اصغر  از  نقل  به  به گزارش »دنیای هوادار« 
صلواتی روز گذشته با اشاره به اینکه پروژه قطار شهری 
اولویت شورای پنجم بوده است، اظهار داشت: در شورای 
پنجم ۲۷۰ میلیارد تومان برای پروژه قطار شهری هزینه 
شده  که در مقایسه با دوره های گذشته و تمام هزینه 
هایی که از ابتدای شروع پروژه انجام شده ۲.۵ برابر رشد 

داشته است.
 وی با بیان اینکه پیگیری های اعضای شورا پنجم برای 
پیشرفت پروژه قطار شهری چشمگیر بوده، گفت: این 

موضوع به خوبی نشان می دهد قطار شهری در۲ سال 
گذشته به عنوان پروژه ای بسیار مهم مورد توجه قرار 

داشته است.
رئیس سازمان حمل و نقل ریلی شهرداری کرج در ادامه 
با قدردانی از تلاش های شهردار کرج برای سر و سامان 
دادن به این پروژه، افزود: در یک سال گذشته بیش از ۵۰ 
نشست در حد وزیر و معاون وزیر ترتیب داده اند و هفته 
ای نیست که به صورت حضوری در جریان پیشرفت پروژه 

قطار شهری قرار نگیرند.
صلواتی به پیشرفت ۸۰ درصدی خط ۲ پروژه قطار شهری 
حدفاصل ۴۵ متری گلشهر تا چهارراه طالقانی نیز اشاره 
کرد و یادآور شد: با برنامه ریزی انجام گرفته برای تامین 

منابع مالی مورد نیاز، تلاش می کنیم این قسمت از پروژه 
تا پایان امسال به بهره برداری برسد.

خط ۲ قطار شهری کرج به طول ۲۷ کیلومتر کمالشهر 
کرج را به شهرستان شهریار استان تهران متصل می کند 
که عملیات ساخت این خط با ۲۷ ایستگاه از سال ۸۵ 
آغاز شده و تاکنون ۱۵ کیلومتر از تونل آن بین دانشگاه 
خوارزمی در غرب کرج و میدان شهید سلطانی در جنوب 
شرقی کرج حفاری شده که این محدود دارای ۱۳ ایستگاه 

است.
قرار است در گام نخست ۶ کیلومتر از خط ۲ قطار شهری 
کرج بین گلشهر تا میدان طالقانی راه اندازی شود. اکنون 

۲ رام قطار این خط در انبار نگهداری می شود.

»مدیرکل اوقاف و امور خیریه« خبر داد:

توزیع پنج هزار بسته معیشتی از محل موقوفات البرز

خط ۲ قطار شهری کرج امسال خدمات دهی می کند

در ماه مبارک رمضان؛
قیمت اقلام مصرفی در گیلان

 چگونه است؟
گفت:  گیلان  تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رئیس 
قیمت های اقلام مصرفی زولبیا و بامیه، آش و هلیم در 

استان تعیین شده است.
»فرهاد دلق پوش« روز گذشته با اعلام این خبر افزود: 
قیمت هر کیلوگرم زولبیا و بامیه ممتاز ۲۴ هزار تومان ،  
درجه یک ۱۹ هزار و ۵۰۰ تومان و درجه  دو ۱۷ هزار تومان  

تعیین شده است.
وی اضافه کرد: همچنین قیمت هر کیلوگرم آش ) ممتاز( 
۳۶ هزار تومان ، درجه یک ۳۲ هزار تومان  و درجه دو 
۲۲  هزار تومان و قیمت هر کیلوگرم هلیم درجه یک ۲۵ 
هزار تومان و درجه دو ۲۲ هزار تومان برای ایام ماه مبارک 

رمضان مشخص شده است.
دلق پوش با اشاره به اقداماتی برای تهیه و توزیع بهداشتی 
واحدهای صنفی  بر  علاوه  کرد:  تصریح  این محصولات 
دارای مجوز و با رعایت پروتکل های بهداشتی، محصولات 
زولبیا و بامیه و آش و هلیم در کارگاه های دارای مجوز 
تولید شده و در فروشگاه های زنجیره ای به مردم نیز عرضه 

می شود .
وی خاطر نشان کرد: به منظور جلوگیری از هر گونه آلودگی 
و انتقال ویروس کرونا هرگونه تولید این محصولات توسط 
واحدهای فاقد کسب پروانه و واحدهایی که در ورودی  یا 
پیاده رو اقدام به تولید می کنند، ممنوع بوده و در صورت 

مشاهده با متخلفان برخورد می شود.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان در پایان 
گفت: شهروندان می توانند در صورت مشاهده هر گونه 

تخلفی در این ارتباط با سامانه ۱۲۴ تماس بگیرند.

استاندار البرز از مردم خواست تا ریشه کنی بیماری کرونا، 
همچنان فاصله اجتماعی و موازین بهداشتی را رعایت 

کنند.
بنابر اعلام روابط عمومی استانداری البرز، عزیزاله شهبازی 
روز گذشته در حاشیه نشست ستاد ملی مقابله با کرونا 
به ریاست رئیس جمهوری افزود: اکنون در البرز به ویژه 
از سوی کادر درمانی دغدغه و نگرانی بواسطه موج دوم 
شیوع کرونا ایجاد شده ، از این رو رییس دانشگاه علوم 
پزشکی مامور به رصد وضعیت بیمارستان های استان 

شده است.
وی  با اشاره به اینکه بیش از ۸۶ درصد از جمعیت البرز 
غربالگری کرونا شده اند، ادامه داد: امید است شاهد این 
موج جدید شیوع نباشیم ولی اگر این شیوع به استان راه 

یابد، وضعیت طغیان کرونا را خواهیم داشت.
جامعه  غالب  که  اشتهارد  شهرستان  گفت:  شهبازی 
کارگری در آن شهرستان هستند که باید به طور حتم 

مورد توجه ویژه ای قرار گیرد.
استاندار البرز با اشاره به ابلاغ وزیر کشور در خصوص 
ساماندهی و اولویت گذاری استانداران برای حمایت از 
فعالیت های اقتصادی و احصا کارشناسانه نقاط ضعف 
و آسیب ها و رفع آنها در سال ۹۹، گفت: در سال جهش 
تولید استان البرز طبق ابلاغ وزیر محترم کشور می تواند 
هایی همچون صادرات،  در بخش  مانند سال گذشته 
اشتغال و رونق تولید، مقام خوبی را در کشور داشته 
باشد از این رو توصیه ها و راهبردهای ۳۰ گانه دکتر 

رحمانی فضلی را در جلسات مربوطه عملیاتی می کنیم.
وی افزود: بخش بزرگی از نیاز کشور در حوزه تولید مواد 
ضدعفونی کننده، اقلام دارویی و بهداشتی در البرز تولید 
می شود و طبق فرمایش رئیس جمهور محترم، این 

آمادگی وجود دارد که به صادرات نیز بپردازیم.
شهبازی گفت: از تولیدکنندگان البرزی که در تهیه و 

تولید اقلام ضدعفونی کننده برای حفاظت از سلامت 
مردم تلاش می کنند قدردانی می شود.

به تمام  تریبون  از همین  وی خاطرنشان کرد: 
مردم و مسئولان اعلام می کنیم برای رهایی از 
این پیک جدید شیوع کرونا باید به کادر درمان 
که طی دو ماه اخیر تلاش بسیاری داشته اند، 

کمک کنیم.
استاندار البرز اظهار داشت: برخی از نقاط کشور 
تنزل شیوع را داشتند و طبق پیش بینی های 
صورت گرفته برخی نقاط در موج دوم شیوع در 

معرض خطر هستند.
وی ادامه داد: طبق مصوبه ستاد ملی، شهرستان 

های سراسر کشور به سه وضعیت سفید، 
بر  و  شوند  می  تقسیم  قرمز  و  زرد 

ها  آن  در  شیوع  روند  اساس 
نسبت به آغاز به کار و بازگشایی 
مساجد، اماکن متبرکه و غیره 

تصمیم گیری می شود.
موضوعی  گفت:  شهبازی 

که در این جلسه مطرح شد دکتر نمکی وزیر بهداشت، 
کشورهای  وزرای  بین  در  پزشکی  آموزش  و  درمان 
مدیترانه رتبه اول را در خصوص مدیریت بیماری کرونا 
کسب کردند که به ایشان، هیات دولت و ستاد ملی 

تبریک عرض می کنم.

»البرز« چه خبر؟ صنعت و معدن

»استاندار البرز« مطرح کرد: 

قدردانی از تولیدکنندگان اقلام ضدعفونی کننده
مردم همچنان پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند

به منظور جلوگیری از هر گونه آلودگی 
و انتقال ویروس کرونا هرگونه تولید 
این محصولات توسط واحدهای فاقد 
کسب پروانه و واحدهایی که در ورودی  
یا پیاده رو اقدام به تولید می کنند، 
ممنوع بوده و در صورت مشاهده با 

متخلفان برخورد می شود.
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روزنامه

5

دولت به وعده اش عمل می کند؟

تمدید خودکار اجاره نامه مستاجران 
در پیِ شیوع کرونا؟!

پیمانکار پروژه کنارگذر مهرشهر چه کار می کند؟ 

هزینه ی 270 میلیارد تومانی متروی کرج برای شورای پنجم

با اشاره به توقف پروژه کنارگذر مهرشهر موضوعی بود که 
دبیر اول و عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر کرج در 
جلسه شورای شهر کرج نسبت به آن گلایه کرد و خواستار 

تذکر شهردار به پیمانکار این پروژه شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، مهدی حاجی قاسمی افزود: 
انتظار دارم شهردار محترم به صورت مستمر پروژه را تحت 
رصد و کنترل خود قرار دهد و در حالی که اراضی جهاد 
کشاورزی به بهانه کم کاری پیمانکار تبدیل شده، جبهه 
های ضلع شرقی و غربی و حدفاصل بلوار 200 مهرشهر جای 
کار دارد و پیمانکار می تواند تا رفع معارض دولتی توسط 
شهرداری، فعالیت های خود را در محدوده آزاد اراضی ادامه 

دهد، در غیر این صورت آینده پروژه مبهم خواهد بود.
رئیس کمیسیون عمران شورای اسلامی شهر کرج ادامه 
داد: از باب وظایف نظارتی در خصوص ضرورت انتخاب 
پیمانکار توانمند برای پروژه زیرگذر میدان جمهوری که 
کریدور شمالی و جنوبی را فعال می کند و شاید مهمترین 
گام عمرانی دوره کنونی مدیریت شهری باشد، تذکر می 
دهم و در گذشته پیمانکارانی بکارگیری شده اند که با 
عملکرد ضعیف خود شهر را معطل گذاشته و موجبات 

نگرانی و نارضایتی شهروندان را فراهم آورده اند و اگر صرفاً 
انتخاب کمترین قیمت باشد، احتمال تکرار تجربه های 

تلخ وجود دارد.
او گفت: البته شهردار محترم به نوبه خود دلسوز و خیرخواه 
شهر و مجموعه شهرداری هستند و تذکرات اعضای شورا 
از باب نظارتی است، قانون نیز اختیارات لازم را به کارفرما 
انتخاب  به  نسبت  صلاح  و  صرفه  اساس  بر  با  تا  داده 
پیمانکار ذیصلاح اقدام نماید، در هر حال انتظار داریم این 
پروژه ظرف یک سال کلنگ زنی و به بهره برداری برسد و 
به جای گره گشایی از مشکلات شهر، خود به گره ای جدید 

تبدیل نشود.
حاجی قاسمی در پایان با اشاره به بازدید روز گذشته خود 
از پروژه احداث سالن ورزشی محمودآباد که در آستانه بهره 
را مورد رضایت دانست و گفت: در  برداری قرار دارد، آن 
خصوص بلوار اشتراکی نیز که پس از سه سال مطالبه گری 
اعضای دوره کنونی شورا شاهد اتفاقات خوبی است، نباید 
برای آسفالت ریزی و ساماندهی معبر تعطلل به خرج داد 
و اکنون که فصل کاری را پشت سر می گذاریم، پیمانکار با 

قوت کار خود را ادامه دهد.

در شورای پنجم ۲۷۰ میلیارد تومان برای پروژه قطار شهری 
هزینه شده است که در مقایسه با دوره های گذشته و تمام 
هزینه هایی که از ابتدای شروع پروژه انجام شده ۲.۵ برابر 

رشد داشته است.
به گزارش »دنیای هوادار«، علی اصغر صلواتی با اشاره به 
اینکه پروژه قطار شهری اولویت شورای پنجم بوده است، 
گفت: در شورای پنجم ۲۷۰ میلیارد تومان برای پروژه قطار 
شهری هزینه شده است که در مقایسه با دوره های گذشته 
و تمام هزینه هایی که از ابتدای شروع پروژه انجام شده ۲.۵ 

برابر رشد داشته است.
برای  پنجم  شورا  اعضای  های  پیگیری  اینکه  بیان  با  او 
پیشرفت پروژه قطار شهری چشمگیر بوده، گفت: این موضوع 
به خوبی نشان می دهد قطار شهری در دو سال گذشته 

به عنوان پروژه ای بسیار مهم مورد توجه قرار داشته است.
رئیس سازمان حمل و نقل ریلی شهرداری کرج در ادامه با 
قدردانی از تلاش های شهردار کرج برای سر و سامان دادن 
به این پروژه، افزود: در میان شهرداران علی کمالی زاده بسیار 
فعال تر از مسئولان گذشته بوده است به طوری که در یک 
سال گذشته بیش از ۵۰ جلسه در حد وزیر و معاون وزیر 
ترتیب داده اند و هفته ای نیست که به صورت حضوری در 

جریان پیشرفت پروژه قطار شهری قرار نگیرند.
صلواتی به پیشرفت ۸۰ درصدی خط ۲ پروژه قطار شهری 
حدفاصل ۴۵ متری گلشهر تا چهارراه طالقانی نیز اشاره کرد 
و گفت: با برنامه ریزی انجام گرفته برای تامین منابع مالی 
پایان  تا  از پروژه  این قسمت  نیاز، تلاش می کنیم  مورد 

امسال به بهره برداری برسد.

متولی بخش مسکن در دولت روز گذشته اعلام کرد 
الزام آور  جهت  پیشنهادی  تصویب  و  بررسی  حال  در 
مستاجران  اجاره نامه  ماهه   ۶ خودکار  »تمدید  کردن 
به دلیل مشکلات ناشی از شیوع کرونا« در دولت است. 
سیاست گذار بخش مسکن معتقد است در حال حاضر 
به دلیل شیوع کرونا از یک سو امکان بازدید واحدهای 
مسکونی برای نقل و انتقال مستاجران فراهم نیست و 
از سوی دیگر به دلیل کاهش درآمد اکثریت شهروندان 
این  از  ندارد،  اجاره بها وجود  نرخ  افزایش  برای  شرایط 
رو در قالب مصوبه ای بنا دارد »تمدید خودکار ۶ ماهه 
اجاره نامه مستاجران« را در بازار الزامی کند. هر چند ارائه 
چنین پیشنهادی از سوی متولی بخش مسکن در دولت 
خیرخواهانه و با هدف کمک به مستاجران مطرح و 
احتمال طرح در دولت را دارد اما به نظر می رسد برای 
دیدگاه  از  نکته  دو  پیشنهادی  چنین  بررسی  و  طرح 

سیاست گذار مغفول است.
اقتصاد،  دنیای  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
گذشته  ماه  دو  طی  کرونا  ویروس  فراگیری  و  شیوع 
در بخش زیادی از شهرهای دنیا سبب شده تا بخش 
اعظمی از دولت ها در کشورهای اروپایی و ... به دنبال 
اجرای مدل های مختلف اقتصادی جهت کمک به اقشار 
آسیب پذیر جامعه برآیند. از جمله طرح های پیشنهادی 
و اجرا شده در برخی از کشورها همچون آلمان، در حوزه 
خبری  گذشته  هفته  چند  در  است.  بوده  اجاره  بازار 
مبنی بر ارائه یک دوره تنفس برای پرداخت اجاره بها از 
سوی مستاجران منتشر شد. نکته مهم طرح پیشنهادی 
این کشور،  به مستاجران شهرهای  برای کمک  دولت 
غیردستوری بودن آن بود. به طوری که مطابق تحقیقات 
انجام شده، دولت آلمان به جای آنکه موجران را ملزم به 
عدم دریافت اجاره ماهانه از مستاجران کند اعلام کرد: 
هر موجر که از دریافت اجاره ماهانه خود از مستاجر 
به دلیل شیوع ویروس کرونا صرف نظر کند در مقابل در 
شبکه بانکی این امکان برای آن مالک ایجاد می شود 
اقساط ماهانه  پرداخت  برای  نیز  تنفس  که یک دوره 

تسهیلات خرید مسکن ایجاد شود.
مرور تجربه سایر کشورها در اجرای مدل های تنظیم بازار 
اجاره در وضعیت شیوع کرونا، علاوه بر آنکه نقش مهم و 
تاثیرگذار بالا بودن سهم خریداران مسکن استفاده کننده 
از تسهیلات بانکی را در شرایط بحرانی نشان می دهد، 
بر اثر متضاد دستورسازی در بازار نیز تاکید دارد.  در 
حال حاضر در کشور ما تسهیلات خرید مسکن در بازار 
سهم بالایی ندارد از این رو حتی در صورت پیشنهاد برای 
اجرای چنین مدلی نیز، امکان اجرایی شدن آن وجود 
ندارد. وام های خرید مسکن که از حدود دو سال پیش 

به کما رفتند و در ماه های پایانی سال ۹۸ فاصله قدرت 
با میانگین قیمت مسکن به حدی  این وام ها  خرید 
افزایش یافت که عملا شاهد مرگ این وام ها و افت 
شدید استفاده از آنها در بازار مسکن بودیم. به همین 
دلیل از دیدگاه کارشناسان اقتصادی افزایش قدرت خرید 
تقاضا در بازار مسکن نه تنها می تواند به ایجاد تعادل 
در این بازار کمک کند، بلکه می تواند یک ابزار طلایی 
در مواقع بروز بحران هایی همچون کرونا در ساماندهی 

بازار باشد.
خودکار  تمدید  الزام  طرح  مورد  در  جزئیاتی  هرچند 
اجاره نامه ها اعلام نشده، اما به نظر می رسد مداخله در 
بازار آن هم از نوع الزام و دستور وضعیت کنونی بازار را 
هم بر هم می زند. تحقیقات میدانی انجام شده از شرایط 
بازار اجاره در شهرهای بزرگ کشور طی چند روز گذشته 
نشان می دهد مالکان با بررسی شرایط خود دست به کار 
شده و به اجرای مدل هایی با لحاظ شرایط اقتصادی 
پرداخته اند. به گونه ای که برخی موجران اجاره نامه ها را 
با نرخ صفر درصد تمدید کرده یا آنکه با افزایش حداقلی 
نرخ اجاره)حدود ۱۰ درصد( برای دوره بعد اقدام کرده اند.
گروه دیگر از موجران نیز تصمیم گیری برای تغییر شرایط 
قرارداد اجاره را به چندماه آتی و پس از پایان یافتن 
ممکن  بنابراین  کرده اند.  موکول  کرونا  ویروس  شیوع 
است ارائه چنین طرح هایی از سوی دولت برای تنظیم 
بازار اجاره آن هم به شکل دستوری نه تنها کمکی به بازار 
نکند، بلکه موجب ایجاد توقع از سمت تقاضا نیز شود. 
از دیدگاه سیاست گذار  نکته دومی که به نظر می رسد 
ارائه طرح های  به تجربه  بخش مسکن مغفول مانده 
اینچنینی برای ساماندهی بازار اجاره در سال های گذشته 
با افزایش شدید  باز می گردد. دو سال پیش همزمان 
نرخ اجاره در بازار، سیاست گذار بخش مسکن بنا داشت 
طرحی را در مجلس به تصویب برساند که مطابق با آن 
یک سقف مشخص برای افزایش نرخ اجاره تعیین شود. 
مهم ترین مانع در برابر اجرای این طرح، »لزوم رعایت 
حقوق مالکانه« موجران بود که اجازه مداخله دستوری در 

بازار از سمت سیاست گذار را سلب کرد.
به  اجاره  قراردادهای  تمدید  برای  دولت  پیشنهاد 
شکل خودکار اگرچه خیرخواهانه و با هدف کمک به 
مستاجران است اما با توجه به ویژگی های بازار اجاره 
کشور اجرایی شدن آن دشوار است از این رو کارشناسان 
اقتصادی معتقدند متولی بخش مسکن به جای دنبال 
پیش بینی  بر  است  بهتر  پیشنهادهایی  چنین  کردن 
مشوق های مالیاتی برای موجران تاکید کند. به این معنا 
که با تمدید قراردادهای اجاره از سوی هر مالک، نرخ 

مالیات بر اجاره وی صفر درنظر گرفته شود.

مدیریت شهریگزارش

شهری
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به کارگردانی »پرویز شهبازی«؛
»طلا« از 10 اردیبهشت آنلاین

 اکران می شود

سینمای  قالب  در  »خروج«  فیلم  موفق  اکران  از  پس 
تعطیلی  و  کرونا  ویروس  شیوع  دلیل  به  که  آنلاین 
سینماها مسیر تازه ای را در نمایش فیلم های سینمایی 
ایجاد کرده و »طلا« به کارگردانی پرویز شهبازی دومین 

فیلمی است که این مسیر را ادامه می دهد.
به گزارش روابط عمومی فیلیمو و با گذشت دو هفته از 
تجربه موفق اکران آنلاین فیلم »خروج«، آخرین ساخته 
پرویز شهبازی به زودی راهی سینمای آنلاین می شود. 
این فیلم که »طلا« نام دارد و درامی اجتماعی به تهیه 
است،  و محمد شایسته  رامبد جوان  کنندگی مشترک 
نامزدی دو سیمرغ بلورین جشنواره سی  و هفتم را در 
کارنامه دارد و از مسیر اکران آنلاین به مخاطبان نمایش 

داده خواهد شد.
در سینمای آنلاین که حالا بیش از دو هفته از شروع به 
کار آن می گذرد و تجربه موفقی را در فروش و استقبال 
مخاطبان رقم زده است، بلیط فروشی از طریق دو پلتفرم 
پخش آنلاین فیلیمو و نماوا انجام می گیرد و کاربران 
می توانند در یک بازه زمانی شش ساعته فیلم خریداری 
شده را تماشا کنند. موفقیت های فیلم خروج و گذر از 
دو میلیارد فروش به عنوان اولین فیلم سینمای آنلاین 
ایران، کارگردان و تهیه کننده فیلم پربازیگر »طلا« را بر 
آن داشت تا آخرین ساخته پرویز شهبازی دومین فیلمی 
باشد که مسیر جایگزین اکران در سالن های سینمایی در 

شرایط شیوع بیماری کرونا را ادامه می دهد.
»طلا« که بازیگران مطرحی چون نگار جواهریان، هومن 
احترام  زین العابدین،  هدی  طباطبایی،  طناز  سیدی، 
برومند و مهرداد صدیقیان در آن ایفای نقش می کنند 
چهارشنبه ۱۰ اردیبهشت از طریق اکران آنلاین در فیلیمو 
داستان  در خلاصه  آمد.  خواهد  در  نمایش  به  نماوا  و 
این درام اجتماعی آمده است: راهی برای پول دارشدن، 
خسته از نگاه تحقیر آمیز دور و بری ها، احساس تباهی 
از کارکردن برای دیگران؛ این ها دلایلی است که سه نفر 

را به هم وصل کرده تا یک کار و کاسبی راه بیندازند.

»حمید  کریمی« را دیگر همه می شناسیم و چندان نیاز به 
معرفی ندارد. »رئیس سابق اتاق اصناف« بود ولی او را نه به 
این نسبت که در کسوت پهلوان مسلکی هایش در دست 
گیری مردم می شناسند. آرام و قرار ندارد این مرد! برای اینکه 
قفلی را از در بسته به روی مردم باز کند یا بندی را از پای 
دربندی. دستش فرمان از دل می گیرد و دلش هم اینجایی 
نیست. یا برای جوانان به دنبال جایی برای تفریح و ورزش 
سالم است و یا به دنبال سلامت جامعه با هر چه از دستش 
بر می آید. فقر و نداری در جامعه دلش را می آزارد و سخاوت 
را مشی دیرین دین و آزادگی می داند. این هاست که باعث 
شده کسبه و بازاریان او را در راه دستگیری نیازمندان مرشد 
و راهنمای خود بدانند و بر این سلوک به او اقتدا کند که به 

راستی به شاه مردان مولا علی اقتدا دارد.
حالا و بر همان صراط سخاوت و فتوت همیشگی اش باز 
دست به کار شده تا کاری کند در این ایام کرونایی که البته 
قبلا هم شمه ای از آن را رو کرده بود در راضی کردن عده 
کثیری از مغازه داران شهر برای بخشیدن چند ماه از اجاره 
هایشان به مستاجرین و حال دوره افتاده برای جمع کردن 
کمک از بازاریان برای رساندن کمک به دست محرومان به 
خاطر لبیک به فرمان حضرت ماه. حمید کریمی اصلا در 
مرامش نیست که حرف امام زمانش  که حالا از لسان مبارک 
نائب بر حقش بیرون می آید بر زمین بماند. کمک هم جمع 
کرده حسابی که نمونه های بسیارند اما برای کسانی که نمی 
دانند، مثلا تولید و اهدا 55 هزار ماسک، 650 عددگان کرونایی 

چندبار مصرف و 7500 کیلو میوه به بیمارستان ها؛ 1300 
بسته غذایی، 2000 بسته بهداشتی، 300 دست کت و شلوار 
و پیراهن، 1100 مانتو، شاخه گل و پک بهداشتی به نیروهای 

حافظ امنیت شهری و...
یا مثلا همین حالا 500 بسته معیشتی برای آن هایی که حق 
شان هست در این ماه مبارک سفره شان خالی نباشد. اما انگار 
این روایت شیرین نمی تواند به عاقبت خوش برسد به خاطر 
عده ای که مشی شان مثل او مشی دل نیست و در باد حب 
جاه و مقام، او را در مقابل خودمی بینند. حمید خان یکبار به 
خاطر این جماعت حتی با اینکه رای اش هم از آن ها بالاتر 
بود برای تصدی ریاست اتاق اصناف، از حقش گذشته و آن 
ها را به خودشان واگذاشته تا زمان ثابت کند فرق بین نیک و 
شر را. اما انگار آن ها نمی خواهند حمید خان کریمی را آسوده 
بگذارند و محبوبیت حمید کریمی خاری در گلوی ایشان شده 
است. چرایش را حتی خود حمید خان هم نمی داند. اصلا 
دنبالش هم نیست که بداند فقط می خواهد آن ها سنگ 
نیندازند در این راه دلدادگی که او طی طریق می کند اما دریغ... 

دریغ از یک جو معرفت از این جماعت! 
پیش تر معجزات وارونه آقای حصاری )ریاست جدید اتاق 
اصناف( را دیده بودیم! به خصوص در جریان رفتار  غیرقانونی 
و خلاف مصوبه ستاد کرونا در جلوگیری از فعالیت دکه دار و 
کیوسک داران مطبوعاتی آن هم در حالی که صنف یراق الات 
در ایام ممنوعیت همچنان فعالیت داشتند! ولی برای قشر 
زحمتکش و بعضا محروم دکه دار و کیوسک داران مطبوعاتی، 
گردن کِشی می کرد و فرموده بودند آن ها می توانند »یَخ« 

بفروشند! و اگرنه چنین و چنان...
که البته در بر آن پاشنه نچرخید و با پیگیری ما و مدد 
مسئولان شریف استان این رفتار عجیب و خوسرانه متوقف 
شد اما حالا حصاری ساز ناکوک دیگری را می نوازد و این 
بار سنگ بر راه حمید کریمی می اندازد و نمی خواهد که 
کاروان خیری که کاروانسالارش حمید خان کریمی است به 

سرمنزلی برسد...

واقعا جناب حصاری اگر غرض و مرضی در دلتان  نیست،  
بسم الله - این نشریه ما که ادله شما را بر این سد عن سبیل 
الخیر می شنود و درج می کند و اگر دلیل و برهانی برای اقامه 
ندارید، نکنید این چنین که خسرالدنیا و الاخرت هستید و اگر 
مسئولی برای مقابله با این رفتارهای ناهنجار شما کاری هم 
نکند قطعا آه آن چشم به راهان به کمک خیرین، دامن شما 

را خواهد گرفت...

یادداشت سینمای آنلاین

مسیر درست یا قهقهرا؛

اتاق اصناف مرکز استان البرز به کجا می رود؟

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول

حمید خان یکبار به خاطر این جماعت حتی 
با اینکه رای اش هم از آن ها بالاتر بود 
برای تصدی ریاست اتاق اصناف، از حقش 
گذشته و آن ها را به خودشان واگذاشته تا 

زمان ثابت کند فرق بین نیک و شر را. 

 »MK۲« نتفلیکس« در قرارداد جدیدی که با کمپانی«
فیلم کلاسیک  کرده حق پخش ۵۰  منعقد  فرانسه 
را کسب کرده است که در آن میان نام آثار عباس 

کیارستمی نیز به چشم می خورد.
به گزارش پایگاه خبری اسلش گیر، در آرشیو کمپانی 

MK۲ چیزی بیش از ۶۰۰ فیلم از جمله نسخه ترمیم 
شده بسیاری از فیلم های کلاسیک مطرح سینمای 
جهان از جمله آثار عباس کیارستمی، چارلی چاپلین، 
باستر کیتون، فرانسوا تروفو و دیگر چهره ها، وجود 

دارد.

آوریل   ۲۴ تاریخ  از  جدید،  قرارداد  این  موجب  به 
به  آرشیو  این  از  فیلم کلاسیک  اردیبهشت( ۵۰   ۵(
سرویس استریم فیلم کمپانی نتفلیکس اضافه شدند.
اگرچه هنوز فهرست کامل این ۵۰ فیلم منتشر نشده 
این  ایندی وایر  خبری  وب گاه  گزارش  به  اما  است 
فهرست آثاری از آلن رنه و کریشتوف کیشلوفسکی 

را دربرخواهد گرفت.

تهیه کننده سریال »نون خ« با بیان اینکه فصل سوم این 
سریال ساخته خواهد شد، گفت: بخش قابل توجهی از 
داستان فصل سه نوشته شده و پس از اعلام آمادگی 
شبکه یک و همچنین عبور از موانعی چون کرونا تولید 

آن آغاز خواهد شد.
مهدی فرجی، تهیه کننده سریال »نون خ« درباره اینکه 
چرا به نظر می رسید سریال در میانه قصه پایان یافته 
است؟ اظهار داشت: داستان این سریال ادامه دار است و 
فصل اول داستان نیز تمام نشد و ادامه داستان در فصل 

دوم روایت شد.
وی افزود: داستان »نون خ« هنوز تمام نشده و ادامه 

داستان در فصل بعد روایت می شود.
فرجی گفت: از ابتدا هم قرار بود در ۱۷ قسمت داستان 
به همین جا ختم شود، ولی چون ماه مبارک رمضان 
در پیش بود و شبکه یک باید سریال جدید را از اول ماه 
مبارک روی آنتن می برد، زمان هر قسمت را بالا بردیم و 

سریال در ۱۵ قسمت پخش شد.
تهیه کننده »نون خ« درباره اینکه آیا زمان تولید فصل 
اکنون مشخص است؟ گفت: بخش  از  جدید سریال 
قابل توجهی از داستان فصل سه نوشته شده و مراحل 
تولید فصل سوم پس از اعلام آمادگی شبکه یک و 
هماهنگی های لازم با شبکه و همچنین عبور از موانعی 

چون بیماری کرونا آغاز خواهد شد.
وی همچنین درباره اینکه آیا زمان قصه فصل جدید هم 
الزاما باید در زمستان باشد؟ گفت: می توان پرش زمانی 

داشت و قصه را از زمان دیگر تعریف کرد.
رضایت  میزان  از  شده  اعلام  آمار  به  اشاره  با  فرجی 
از »نون خ« گفت: مردم در فصل یک هم  مخاطبان 
استقبال خوبی از سریال کردند و طبیعتا انتظار می رفت 
که فصل دوم هم از اقبال بالایی نزد مخاطبان برخوردار 

باشد.
وی اضافه کرد: خوشبختانه با وجودی که این سریال 
در مناسبت خاصی چون ماه مبارک یا ایام نوروز پخش 
نشد و تقریبا کسب و کار هم راه افتاده بود، استقبال 

خوبی از سریال شد.

آثار »عباس کیارستمی« در فهرست کلاسیک های نتفلیکس

پس از کرونا؛ تولید »نون خ ۳« آغاز خواهد شد

سینما

صدا و سیما
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7 ورزشی

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

لیگ کشتی تیم های پایه غیر کارشناسی و مضر
هیچ جای دنیا لیگ تیم های پایه نداریم!

دارند  اعتقاد  مربیان  و  روانشناسان  قاطبه 
برگزاری مسابقات هدفمند در رده های سنی 
پایه که متضمن شکست و پیروزی باشد نه 
تنها به نفع رشته ورزشی و ورزشکار مربوطه 
نیست بلکه پیامدهای نا خوشایندی به همراه 

خواهد داشت.
ممکن  که  رقابتی  هرگونه  دیگر  به سخن 
روحی  آسیب  دچار  کودکان  آن  طی  است 
مسابقه  هر  است.  مردود  شوند  و جسمی 
ورزشی جدی کودکان که در آن بزرگسالان 
نقش داشته و از ورزشکاران رده سنی پایه 
بخواهند مطابق نظر آنها و برای رسیدن به 
برد و باخت فعالیت های طاقت فرسا انجام 
دهند نوعی کودک آزاری تلقی می شود و آثار 
زیانباری به همراه خواهد داشت. کودکان باید 
صرف نظر از برد و باخت، صرفا در بازی های 
هدفمند که روح و جسم آنان را تحت تاثیر 
قرار نمی دهد شرکت کنند. از طرفی کیست 
که نداند وقتی پای مسابقه و رقابت مربیان، 
تیم و خانواده ها به میان می آید نمی توان 
مسئله مخرب کم کردن وزن را کنترل کرد. 
امری که تبعات زیانبار آن بعدها در دوران 
میان سالی و پیری بیش از پیش عیان می 
شود. آقایانی که به هر دلیل ممکن خواهان 
راه اندازی لیگ و تبلیغات دوربین تلویزیون 
و مصاحبه هستید، به خاطر داشته باشید 
که خواسته های شما موجب از بین رفتن 
آمال و آرزوهای آینده سازان ورزش و کشتی 
نشود. وقتی گفته می شود کار را به دست 

اهلش بسپارید به مفهوم آن است که افراد 
کم تجربه، نا آشنا و غیر کارشناس عنان به 
دست نگیرند. احکامی که به واسطه پاره ای 
ملاحظات و حمایت های بیرونی صادر می 
شود فاقد ارزش و اعتبار واقعی است، زیرا 
این افراد معمولا برای خدمت به کشتی وارد 
میدان نمی شوند بلکه در اندیشه دستیابی به 
اهداف دیگر هستند تا موقعیت خود را برای 
اهداف آینده تحکیم بخشند. متاسفانه برخی 
صادر  کنونی  فدراسیون  توسط  که  احکام 
شده در تاریخ این ورزش کم سابقه است! در 
این مجموعه کسانی حکم مشاور و مسئول 
دریافت کرده اند که پیش از این اسامی آن 
ها به گوش کسی نخورده بود! بدیهی است 
وقتی اختیارات به دست افراد غیر متخصص 
سپرده شود و آنان که باید مانع اشتباهات 
شوند سکوت اختیار می کنند، آنگاه مسیر 
آزمون و خطا راحت ترین راهی است که طی 

می شود.

هیچ جای دنیا لیگ تیم های پایه نداریم

رقابت های لیگ مختص گروه سنی جوانان 
به بالاست و کسی با برگزاری چنین مسابقاتی 
از  بسیاری  اینکه  از  بگذریم  ندارد.  مشکل 
کشورها اصولا به برگزاری مسابقات لیگ در 
هیچ رده سنی اعتقاد ندارند. آنان دلایلی برای 
این امر مطرح می کنند که قابل تعمق اما در 
این مجال به چگونگی آن نمی پردازیم.  در 
کشور ما به دلیل پاره ای ملاحظات خصوصا 
بحث مالی و انتفاع کشتی گیران و مربیان، 
برگزاری لیگ امری متداول است با این وصف 
فدراسیون گذشته برای در امان ماندن ملی 
پوشان فیکس، آنان را از شرکت در مسابقات 
لیگ معاف کرده بود تا به زعم مسئولان وقت، 
آن ها از وزن کم کردن های متوالی و احتمال 
آسیب دیدگی مصون بمانند.  برعکس گذشته، 
دست اندرکاران کنونی فدراسیون علاقه وافری 

برای برگزاری لیگ از خود نشان می دهند؛ 
به طوری که بیم آن می رود از سوی دیگر 
تیم  لیگ  برگزاری  به  اقدام  افتند.  فرو  بام 
های پایه، همانا مصداق افتادن از سوی دیگر 
بام است.  غافل از اینکه در هیچ کجای دنیا 
چنین لیگی در کشتی نداریم. شاید مهم ترین 
خطای استراتژیک در کشتی ما گسیل جدی 
خردسالان و نونهالان به سمت ورزش سخت 
و دشوار کشتی و شرکت در تمرینات سخت و 
مسابقات نفسگیر است. چرا تیم های کشتی 
ایران غالبا در رده های سنی پایه با سهولت 
به مقام قهرمانی جهان می رسند اما در رده  
امیدها و بزرگسالان با مشکلات بسیاری رو 
به رو هستیم؟ چرا عمر دوران قهرمانی کشتی 
گیران در ایران نسبت به دیگر کشورها کمتر 
است؟ این پرسش های روشن پاسخ های 
روشنی نیز دارند. ملی پوش ما از کودکی زیر 
فشار تمرینات دشوار، وزن کم کردن های 
غیر متعارف و احتمال آسیب دیدگی قرار 
دارند. همین امر باعث می شود تا بسیاری 
از قهرمانان در اواسط دهه سوم عمر خود به 
واسطه آسیب دیدگی جدی و یا اشباع شدن 
از تمرین و مسابقه تاب و توان ادامه راه را 
نداشته باشند. نگاهی به درصد و میزان آسیب 
دیدگی چهره های شاخص کشتی در اوج 

دوران قهرمانی، گواهی است بر این مدعا.

کلام آخر

حاصل کلام اینکه به نظر می رسد اقدام به 
برگزاری لیگ تیم های پایه اقدام نادرستی 
است که در سایه بی توجهی به عواقب و 
گرفته.  قرار  کار  دستور  در  آن  پیامدهای 
گویا برخی از دوستان در سالی که برگزاری 
رقابت های جهانی، جام جهانی و چه بسا 
رویدادهای مهم دیگر در هاله ای از ابهام قرار 
دارد، لیگ پایه را در بوق و کرنا کرده اند تا چند 

صباحی بیشتر روی آنتن باشند...!

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

منهای فوتبال

هر مسابقه ورزشی جدی کودکان که در آن بزرگسالان نقش داشته 
و از ورزشکاران رده سنی پایه بخواهند مطابق نظر آنها و برای 
رسیدن به برد و باخت فعالیت های طاقت فرسا انجام دهند 
نوعی کودک آزاری تلقی می شود و آثار زیانباری به همراه خواهد 

داشت. 

آقایانی که به هر دلیل ممکن خواهان راه اندازی لیگ و تبلیغات 
دوربین تلویزیون و مصاحبه هستید، به خاطر داشته باشید که 
خواسته های شما موجب از بین رفتن آمال و آرزوهای آینده سازان 

ورزش و کشتی نشود. 

اقدام به برگزاری لیگ تیم های پایه، همانا مصداق افتادن از سوی 
دیگر بام است.  غافل از اینکه در هیچ کجای دنیا چنین لیگی در 
کشتی نداریم. شاید مهم ترین خطای استراتژیک در کشتی ما 
گسیل جدی خردسالان و نونهالان به سمت ورزش سخت و دشوار 
کشتی و شرکت در تمرینات سخت و مسابقات نفسگیر است. 

نایب رئیس زنان فدراسیون کشتی از احتمال 
اعزام آلیش کاران به مسابقات قهرمانی جهان 
در ترکیه در آبان ماه امسال خبر داد و گفت: 
شاید اتحادیه جهانی کشتی مسابقات قهرمانی 

آسیا در قرقیزستان را دیگر برگزار نکند.
ایرنا،  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
گفت:  گذشته  روز  درخشانی«  »فاطمه 
مسابقات قهرمانی آسیا قرار بود در قرقیزستان 
فدراسیون  برای  که  نامه ای  با  و  برگزار شود 
ارسال شد، این رقابت ها تا ۱۰ تیر ماه به تعویق 
افتاد. همچنین مسابقات قهرمانی جهان در 
توجه  با  که  می شود  برگزار  ماه  آبان  ترکیه 
به احتمال اوج گرفتن آن در پاییز اتحادیه 

جهانی هنوز تصمیمی برای لغو این مسابقات 
دارد  وجود  امکان  این  گرچه  است.  نگرفته 
تا مسابقات قهرمانی آسیا دیگر برگزار نشود 
این  اگر  برپا شود.  تنها مسابقات جهانی  و 
رقابت ها برگزار شود در ۶ وزن آلیش کاران را به 

پیکارهای جهانی اعزام می کنیم.
مسابقات  برگزاری  درصورت  افزود:  وی 
آلیش کاران  برای  اردو  چند  جهان  قهرمانی 
برپا می کنیم. باید منتظر اعلام زمان برپایی 
اردوی تیم ملی کشتی مردان باشیم تا بدنبال 
آن اردوهای آلیش کاران زن نیز برگزار شود. 
همچنین نظر »علیرضا دبیر« رییس فدراسیون 
کشتی برای اعزام تمامی اوزان به مسابقات 

قهرمانی جهان یا آسیا مساعد است.
کرد:  عنوان  کشتی  فدراسیون  رئیس  نایب 
ملی  تیم  سرپرست  میرزایی«  »مونا  اکنون 
کشتی آلیش برنامه های لازم را برای آمادگی 
جسمانی آلیش کاران به آنان ارایه کرد البته 
با این شرایط نمی توانند آمادگی کافی برای 

مسابقات قهرمانی جهان داشته باشند.

خارجی  مربی   ۲ با  رایزنی  خصوص  در  وی 
و  آذربایجان  جمهوری  از  مربی   ۲ با  گفت: 
کرونا  بحران  بدلیل  اما  کردیم  رایزنی  یونان 
هنوز معلوم نیست که شرایط چگونه پیش 
می رود و و ممکن است به ایران نیایند. باید 
ببینیم که کدام کشورها تمایل دارند تا به 

عنوان مربی به ایران بیایند.

»نایب رئیس زنان فدراسیون کشتی«: 

آلیش کاران به مسابقات جهانی می روند

بانوان

درصورت برگزاری مسابقات قهرمانی جهان چند اردو برای آلیش کاران برپا 
می کنیم. باید منتظر اعلام زمان برپایی اردوی تیم ملی کشتی مردان 

باشیم تا بدنبال آن اردوهای آلیش کاران زن نیز برگزار شود.
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نه نادر به جا ماند و نه نادری...
آقای زنوزی باش تا صبح

 دولتت بدمد!
در  ذوالفقارنسب  دکتر 
واکنش به ادعاهای زنوزی 
اخطار  تراکتورسازی  مالک 
زنوزی  خود  که  اند  داده 
همین  از  بخشی  هم 
است  بهتر  و  ماجراهاست 
به  نظارتی  نهادهای  که 

ماجرا ورود کنند.
خدمت دکتر دوست داشتنی فوتبال و یکی از برجسته 
ترین مربیان صاحب سبک در فوتبال که نقش او را در 
حماسه ملبورن و صعود به جام جهانی 98 به عینه دیدم 
و کمتر رسانه ها به این مهم پرداختند عرض کنیم که 
بخشی از صحبت های زنوزی درست است و این را همه 
ما و شما می دانیم ولی این جناب فعلا با تکیه بر ثروتی 
که »خدا می داند چگونه بهم زده« سعی می کند دیگران 
را محکوم کند و خودش را از این همه قراردادهای عجیب 

و غریب مبرا سازد!
حال آن که ذوالفقارنسب به خوبی اشاره کرده که نصیرزاده 
و دنیزلی و خیلی های دیگر را خود وی مستقیم آورد و 
اما چون می خواهد با زور پول نتیجه بگیرد و خودش 
را قهرمان جلوه دهد و نمی تواند و به نتبچه نرسیده 

فرافکنی می کند!
»حسین هدایتی« خیلی بیشتر از وی در فوتبال بود و 
خیلی هم هزینه کرد ولی ره به جایی نبرد و سر از اوین 
در آورد! تاریخ برای همه آن ها که با »پول مردم« جولان 

می دهند یکسان تکرار می شود فقط دیر و زود دارد!
باش تا صبح دولتت بدمد جناب زنوزی... البته در مثل 
مناقشه نیست ولی یاد آن اتفاق شب آخر زندگی نادرشاه 

در کلات نادری افتادیم و این تک بیت که می گوید:

سر شب به سر میل تاراج داشت
سحرگه نه تن سر نه سر تاج  داشت

به یک گردش چرخ نیلوفری
نه نادر به جا ماند و نه نادری

هفته گذشته دکتر دادکان در گفت و گو با »دنیای هوادار« 
از سازمان بازرسی خواست تا به فساد آشکار در فوتبال ورود 
کنند و در حالی که ورزش عملا تعطیل است بهترین فرصت 

برای شفاف سازی است.
رئیس سابق فدراسیون فوتبال و مشاور ورزشی وزیر کار روز 
گذشته در گفت و گو با رادیو جوان با تکرار سخنان خود بار 
دیگر افرادی را مقصر دانست که مدیران غریبه و ناشی با 
ورزش را در راس تشکیلات ورزش گذاشته اند و دیگران هم 

از عدم احاطه ایشان سو استفاده های هنگفتی می کنند.
ماحصل گفت و گو ی وی با رادیو جوان را همکاران ما پیاده 

کرده اند که ملاحظه می فرمایید:
محمد دادکان با اشاره به مشکلات ورزش و فوتبال کشورمان 
گفت:»باید ببینیم چه کسانی آدم ها را جا به جا می کنند. 
درد ورزش ما این است. شما فردی را مسئول می کنی و 
وقتی آن فرد ورزش را نمی شناسد در عرض یک سال پنج 
مدیرعامل برای یک تیم می گذارد که نمی توانند امکانات 
ایجاد می کنند.  آن همه مشکل هم  فراهم کنند.  مالی 
حرف های ما سرانجامی ندارد. آنکه خودش را به خواب زده 

است را نمی شود بیدار کرد.«
وی ادامه داد:»امروز که لیگ و ورزش تعطیل است، بهترین 
زمان برای بررسی عملکرد فدراسیون ها و باشگاه ها است. 
شما فدراسیونی داری که بیش از ۱۰۰ میلیارد تومان بدهکار 
است، همینطور استقلال و پرسپولیس حداقل هرکدام ۱۰۰ 
میلیارد تومان بدهکار هستند و تا الان برای پرداخت پولشان 

از چند جا پول گرفته اند. الان زمان بررسی مالی است.«
تاکید  پرسپولیس  باشگاه  از  بردن  نام  بدون  دادکان 

کرد:»مدیری می گذارند که ۵ ماه می ماند و ۶ میلیارد پول 
جابجا می کند. هیچ مدرکی هم باقی نمی ماند. وقتی سئوال 
از بازیکن  می کنید می گوید پول را به بازیکنان داده ایم. 
سئوال می کنید می گویند پولی به ما نرسیده است. شفافتر 

از این می شود بررسی کرد؟ اما این کار را نمی کنند.«
رئیس پیشین فدراسیون فوتبال درباره وجود پشت پرده در 
ورزش تاکید کرد:»پشت پرده خیلی زیاد وجود دارد. نه اینکه 
زمان من نبوده. زمان من هم پشت پرده و فساد بوده است. 
ولی ببینید فساد به کجا رسیده است. جامعه ما خسته شده 
است. دیگر کسی خبر ورزشی گوش نمی دهد. به این دلیل 

که فساد زیاد شده است.«
می کرد،  گفت وگو  جوان  رادیو  با  گذشته  روز  که  دادکان 
در  کار هایی  می آیند  آقازاده ها  می گویند  افزود:»خیلی ها 
ورزش انجام می دهند. خودم اولین نفر این را گفتم، ولی 
به این نتیجه رسیدم آقازاده ها قابل احترامند. این ها گدازاده 
هستند نه آقازاده. آقازاده که این کار ها را نمی کند. این 
گدازاده ها هستند که در ورزش به آن ها دور می دهیم و 
اعتبارشان را بالا می بریم و این افتضاحات را بار می آورند. 
وقتی هم می خواهید پیگیری کنید اجازه نمی دهند. اینقدر 

آب دنبال گودال گشته و آدم های خودشان را پیدا کرده اند 
که پیگیری شما به هیچ کجا نمی رسد.«

وی در پاسخ به این سئوال که آیا این مشکل را می شود حل 
کرد؟ یادآور شد:»بله می شود. الان که لیگ تعطیل است. 

بروند سراغ فساد های مالی باشگاه ها و فدراسیون ها!«
رئیس پیشین فدراسیون فوتبال درباره اینکه چرا پیگیری ها 
تا الان نتیجه ای نداشته است و مجلس هم نتوانسته کاری 
انجام بدهد، گفت:»می دانید چرا؟ چون بالادستی ها هم 
گرفتار هستند. ۹۶ نفر از نمایندگان مجلس رد صلاحیت 
می شوند به خاطر فساد. ۴۰ نفر نمی آیند، چون می گویند 
آبروریزی می شود. آن مجلس چه چیزی را می تواند بررسی 

مالی کند؟«
دادکان در خصوص اینکه نمایندگان جدید مجلس با تایید 
کرد:»مگر  تاکید  ندارند،  این مشکلات  از  نگهبان  شورای 

قبلی ها را شورای نگهبان تایید نکرده بود؟«
وی در بخش دیگری از صحبت هایش گفت:»فوتبال ایران 
بیشتر در حاشیه است. اگر در متن باشد فساد به این حد 
نمی رسد. مدیرانی که انتخاب می شوند چه کسانی هستند؟ 
بعد می گویند مدیر خراب کرد و خورد. پس چرا این مدیر 

را آوردید؟«
دادکان درباره نقش بی اثر هیئت مدیره باشگاه ها در انتخاب 
مدیرعامل اظهار کرد:»در همه دنیا مجمع می گذارند و هیئت 
مدیره مدیرعامل را انتخاب می کند. در کشور ما مدیرعامل 
انتخاب و به مجمع معرفی می شود؛ چه اتفاقی می افتد؟ 
این فساد ایجاد می کند. فساد در جامعه ما فراگیر است. 

فوتبال هم جزوی از این جامعه است.«
او به ای اس پی ان گفت:»خیلی طول کشیده که آنها به 
مسیر صحیح برگردند. شاید دو سال بود اما حالا 7 سال شده 
است. ما مرتکب اشتباهی شدیم. ما شروع به خرید بازیکنان 
گران قیمت کردیم و پول زیادی به آنها دادیم. من با این 
مسئله موافق نیستم. اینکه یک بازیکن 150 میلیون پوند 
قیمت دارد، به معنای این نیست که برای تیم خوب است. 
این به کاراکتر بازیکن بستگی دارد. ما اشتباهاتی مرتکب 

شدیم اما امیدوارم که اکنون به مسیر صحیح برگردیم.«

دیدگاه حرف آخر

»محمد دادکان«:

چرا جوابگوی 300 میلیارد بدهی فدراسیون و دو باشگاه دولتی نیستند!؟

سیدرضا فیض آبادی
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بخشی از صحبت های زنوزی درست است 
و این را همه ما و شما می دانیم ولی این 
»خدا  که  ثروتی  بر  تکیه  با  فعلا  جناب 
کند  زده« سعی می  بهم  چگونه  می داند 
دیگران را محکوم کند و خودش را از این همه 

قراردادهای عجیب و غریب مبرا سازد!
رئیس سازمان خصوصی سازی با بیان اینکه ارزش گذاری 
پرسپولیس انجام شده است، اعلام کرد که باشگاه های 
پذیرش  بورس  در  ماه  مرداد  تا  استقلال  و  پرسپولیس 

می شوند.
علیرضا صالح درباره وضعیت خصوصی سازی سرخابی ها 
پرسپولیس  و  استقلال  تیم های  واگذاری  داد:  توصیح 
از سنوات گذشته مطرح است و در این راستا جلسات 
متعددی با حضور وزیر ورزش و جوانان و کارشناسان در 

وزارت ورزش صورت گرفته است.
وی با مهم خواندن آماده سازی بنگاه های این ۲ باشگاه از 
نیمه دوم سال ۹۸ اظهار داشت: برای دستیابی به این هدف 
می بایست حساب و کتاب های سرخابی های پایتخت را 

روشن کنیم.
رئیس سازمان خصوصی سازی با اعلام این خبر که  ۲ 
ورزشگاه را به نام سرخابی ها ثبت کرده ایم، توضیح داد: 
سند ساختمان های در اختیار این ۲ باشگاه به نامشان ثبت 
نشده بود و با توجه به برنامه زمانی که در هیات واگذاری 

سرخابی ها به بخش خصوصی داشتیم، در این خصوص 
جلسات متعددی را  با وزارت ورزش و جوانان  برگزار کردیم.

کرد:  تایید  خصوصی  سازمان  در  مسئول  مقام  این 
باشگاه های پرسپولیس و استقلال تا مرداد ماه در بورس 
مورد  پذیرش قرار خواهند گرفت و در این ارتباط اقدامات 

لازم انجام شده است.
وی در خصوص رود واگذاری سرخابی ها به بخش خصوص 
این نکته را مورد توجه قرار داد: دارایی ها و برند باشگاه 
پرسپولیس مشخص شده و در ادامه ارزش گذاری برای 

باشگاه پرسپولیس صورت گرفته است.
صالح توضیح داد در این راستا باشگاه پرسپولیس برند ۴۵ 
طبقه خود را در اداره مالکیت معنوی شرکت ها ثبت کرده و 

در حال ارزیابی است.
وی در خصوص وضعیت آبی پوشان پایتخت نیز گفت:  
برای باشگاه استقلال نیز،  بررسی دارایی ها و ارزش گذاری 
این باشگاه درحال انجام است، ضمن اینکه  پنج طبقه از 
برند باشگاه استقلال به ثبت رسیده و ۴۰ طبقه دیگر در 

حال ثبت است.
با  کرد:  بیان  ادامه  در  خصوصی سازی  سازمان  رئیس 
اهدای ساختمان ها و ۲ زمین به سرخابی ها به طور عملی 
دارایی های استقلال و پرسپولیس از بدهی های آنها بیشتر 

می شود و ورشکست نمی شوند.

»رئیس سازمان خصوصی سازی«: 

استقلال و پرسپولیس مردادماه وارد بورس می شوند

بین الملل

سیدفرشاد فیض آبادی
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